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V Nemocnici Jihlava, konkrétně na 
oddělení šestinedělí a rizikové gravi-
dity, se mají nastávající maminky zase 
o něco lépe. Od konce června se zde 
totiž začaly snídaně servírovat jako 
v hotelu - tedy formou bufetu.

Jak řekla Jihlavským novinám tisko-
vá mluvčí nemocnice Monika Zachr-
lová, tato novinka byla v myšlenkách 
už několik měsíců. Řešilo se mimo 
jiné to, jak se vše prakticky zrealizu-
je, sestava snídaní, ale také věci typu 
zakoupení lednice či kuchyňky. 

„Věříme, že i díky těmto snídaním 
se budou maminky lépe zotavovat po 
porodu a snáze jim půjde i kojení, což 
je naše velká priorita,“ říká Zachrlová 
a dodává, že bufetové snídaně nejsou 
v českých porodnicích standardem.

Novou formu ranního občerstve-
ní si pochvaluje také novopečená 
maminka Tereza Rambousková, kte-
rá zde nedávno rodila. „Ke snídani 
tam byly vždy čtyři druhy pečiva, z toho 
jedno sladké, a každý den se to snažili 
obměňovat,“ popisuje nabídku. 

V kuchyňce prý nechybělo müs-
li, ovoce, zelenina, instantní ovesné 
kaše, přesnídávky, šunky, sýry, gerva-
is, máslo, marmeláda, med, cottage, 
kefírové mléko, čerstvé mléko, jogur-
tové nápoje či jogurty atd. 

I pitný režim v nemocnici nepod-
cenili a maminky si mohou dopřát 
například džus, bílou kávu a pocho-
pitelně vodu.  

Jídlo je k dispozici ženám na oddě-
lení po celý den. „Já jsem toho využí-
vala na svačiny,“ pochvaluje si mladá 
maminka Tereza.

Snídaně se nijak nedoplácí a jsou 
pro pacientky zdarma.

Tereza rodila v jihlavské nemocni-
ci také před dvěma lety, a jak sama 
říká, ten rozdíl u snídaní je obrovský. 
„Poměrně dost jsem tehdy hladověla. 
Prostě jedno mini máslo nestačí na dva 
chleby či rohlíky,“ vzpomíná na teh-
dejší pobyt a dodává, že se jídla velmi 
často opakovala.

Tuto inovaci v jídelníčku však zatím 
na jiná oddělení jihlavské nemocni-
ce její vedení zavést neplánuje. „Přeci 
jenom toto oddělení je specifické tím, že 
se jedná o mladé ženy, kde není nutné 
jíst na lůžku,“ vysvětlila Zachrlová.
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Maminky si v porodnici  
dopřejí hotelovou snídani

Ve větších městech není nijak nezvyklé, že se občas někde v ulicích či parcích 
najde injekční stříkačka, kterou zde nejčastěji pohodí drogově závislí lidé. Ani 
Jihlava není výjimkou. 

Podle zástupce ředitele Městské policie Jihlava Stanislava Maštery se obvyk-
le jedná o jednotlivé nálezy, konkrétně asi do dvaceti kusů měsíčně.

Injekční stříkačky se prý nacházejí nejčastěji v parcích, hlavně v okolí lavi-
ček. To potvrzují také diskuse na sociálních sítích, kde Jihlavané popisují nále-
zy stříkaček právě v parcích, ale také jen tak v ulicích.

„Na Dopravním podniku při brigádě jsem uklízela trolejbusy. Stříkačka byla 
zastrčená za zadníma sedačkama trolejbusu,“ popisuje Šárka Bendová svou 
zkušenost na Facebooku. 

„Jednou stříkačka na náměstí přímo před námi vypadla nějakýmu chlápkovi. 
Policie stála pár metrů od toho, tak jsem jim to šla říct a hned to šli sebrat, jsou na 
to vybaveni,“ píše do diskuze Lucie Velková.

Jak sám Maštera říká, strážníci obvykle jehly nachází při vlastní kontrolní 
činnosti, ale často reagují také na podněty ze strany občanů. Což potvrzuje 
v diskusi i Veronika Duranová. „Dcera ji našla na Skalce. Tak jsme hned volali na 
měšťáky. Přijeli, uklidili a poděkovali,“ píše v příspěvku.

Nahlásit nález doporučuje také zástupce ředitele MP Maštera. „Rozhodně 
nedoporučujeme s nálezem jakkoliv manipulovat, místo nálezu oznamte na měst-
skou policii a strážníci zajistí odklizení pohozené injekční stříkačky.“

Počty nálezů jehel se však prý naštěstí nezvyšují a jsou obdobné jako v minu-
lých letech. -vd-

Pohozené injekční stříkačky 
hlaste vždy na policii

SNÍDANĚ nyní a snídaně před dvěma 
lety. To je opravdu velký rozdíl.

ŽENÁM na oddělení šestinedělí a rizikové gravidity je k dispozici snídaňové občerstvení po celý den. Foto: archiv TR


